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Besvarelse af spørgsmål nr. 349 (Alm. del) fra Folketingets Udenrigs-

udvalg 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 349 (Alm. del), som Folketin-

gets Udenrigsudvalg har stillet til justitsministeren den 14. juni 2021. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Martin Lidegaard (RV). 

 

 

 

Nick Hækkerup    

/  

Louise Mariegaard 

  

Folketinget  

Udenrigsudvalget 

Christiansborg 

1240 København K 

DK Danmark  

  

   

   

 

 

Dato: 2. juli 2021 
Kontor: Sikkerhedskontor II 

Sagsbeh: Sidsel Heissel Nørløv 

Sagsnr.: 2021-0032/21-0075 
Dok.: 2028059 

Slotsholmsgade 10 

1216 København K. 
 

T +45 3392 3340 

F +45 3393 3510 
 

www.justitsministeriet.dk 

jm@jm.dk 

Det Udenrigspolitiske Nævn 2020-21
UPN Alm.del - Bilag 326

Offentligt



 

 Side 2/2 

Spørgsmål nr. 349 (Alm. del) fra Folketingets Udenrigsudvalg:  

 

”Vil ministeren i forlængelse af samrådet afviklet den 12. juni 

2020 om våbeneksport til De Forenede Arabiske Emirater og 

den verserende politisag oplyse, om regeringen siden har gjort 

sig yderligere overvejelser om en mere enstrenget og entydig 

struktur ift. godkendelse af dansk våbeneksport?” 

 

Svar: 

 

Eksportkontrolområdet er komplekst og kræver, at mange fagligheder på 

tværs af ressortområder inddrages. Rigspolitiet varetager eksportkontrollen 

af våben og forsvarsmateriel, mens Erhvervsstyrelsen foretager eksportkon-

trollen af dual-use produkter. De to områder reguleres gennem separate EU-

regelsæt og national lovgivning.  

 

Erhvervsstyrelsen og Rigspolitiet besidder hver især den nødvendige faglige 

viden og ekspertise til at foretage kvalificeret vejledning af danske virksom-

heder om reglerne samt til at føre en kvalificeret eksportkontrol på de re-

spektive områder, hvor andre myndigheder systematisk inddrages i de en-

kelte sager. Begge myndigheder inddrager f.eks. i relevant omfang Uden-

rigsministeriet i behandlingen af konkrete ansøgninger med henblik på en 

vurdering af danske udenrigs- og sikkerhedspolitiske hensyn.  

 

Regeringen har ikke aktuelt planer om at ændre ved ansvarsfordelingen på 

eksportkontrolområdet, men vil fortsat årligt drøfte eksportkontrolområdet, 

herunder de hensyn, der lægges vægt på i vurderinger vedrørende de for-

skellige lande, overblik over udførselsstatistikker mv., med Det Udenrigs-

politiske Nævn. 
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